
 

                                                                                                                     

 

Høringssvar fra LMU på KBS vedr. ny budgetmodel på specialområdet 

……….en mere fair fordeling af risiko og underfinansiering  

 

Økonomien i modellen 

LMU finder ikke at der i modellen tilføres flere midler til specialområdet, hvilket er betænkeligt da 
behovet for specialtilbud opleves som værende stigende i distriktet. Dette kunne også gøre sig 
gældende på byplan. Derfor anbefaler LMU, at området tilføres flere midler som supplement til 
omfordelingen af underfinansieringen.   

 

Styrker i modellen 

Modellen fjerne den økonomisk uforudsigelighed/risiko påvirker distriktet, når familier med børn 
som har vidtgående specialpædagogiske behov tilflytter distriktet og når privatskolerne ikke længere 
kan løfte opgaven omkring et barn grundet vidtgående specialpædagogiske behov. Det samme gør 
sig gældende når børn visiteres før skolestart. Alle disse mekanismer finder LMU positiv.  

 

Svagheder i modellen 

Ressourceflytning fra på 5% fra FOS til de alm. folkeskole i Fredericia finder LMU betænkelig. De 
særlige kompetencer og den ekspertise medarbejderne på FOS besidder, vil uden tvivl kunne gavne 
og kvalificere mellemtilbuddene og øge almenområdets viden i forhold til elever med særlige behov. 
Men at tilføre det via en reel nednormering af FOS tilslutter LMU sig ikke.  I stedet anbefales det, at 
skoleområdet tilføres 5% ekstra således at kompetencerne fra FOS kan tilgå almenområdet, uden at 
der sker en udhuling af rammen for FOS. 

 

På vegne af LMU KBS 


